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COMPOSITION PRODUCTS AND MODELS
FOR THE HOMFLY POLYNOMIAL

by Frangois JAEGER

ABSTRACT: We define a composition product for homfly polynomials
of oriented links and we show how this operation can be used to construct
in a natural way a sequence of state models due to Jones. We also
present a refinement of this result in the case of closed braids. This leads
us first to a new state model for the Alexander-Conway polynomial which
can be interpreted as an ice-type model. Then we express the homfly
polynomialzof a braid diagram in terms of the Alexander-Conway poly-
nomials of its subdiagrams. As a consequence, we obtain simple direct
proofs of inequalities due to Morton, Franks and Williams. Finally we
give a state model for the homfly polynomial of a closed braid.

RESUME: Nous définissons un produit de composition pour les poly-
nomes homfly des entrelacs orientés et nous montrons comment on peut
utiliser cette opération pour construire de fagon naturelle une suite de
«modeéles d’¢tats » due a Jones. Nous présentons également un raffinement
de ce résultat dans le cas des tresses fermées. Ceci nous conduit d’abord
a un nouveau modele d’états pour le polyndme d’Alexander-Conway qui
peut s'interpréter comme un modele « de type glace ». Puis nous exprimons
le polynome homfly d’'un diagramme de tresse en termes des polyndmes
d’Alexander-Conway de ses sous-diagrammes. Comme conséquence, nous
obtenons des preuves simples et directes d’inégalités dues a Morton, Franks
et Williams. Enfin nous donnons un modéle d’états pour le polyndme
homfly d’'une tresse fermée.

1. INTRODUCTION
Since its discovery [1], the Alexander polynomial has played an important

role in the development of knot theory. Its topological and algebraic
aspects (relations with the fundamental group and the infinite cyclic cover
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